

## СОДЕРЖАНИЕ

Курилла И.И. Обращение главного редактора ..... 5

### ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ИСТОРИЯ

Сулейманов А.А. Деятельность Академии наук на северо-востоке СССР в 1930-е гг. – 1941 г. .... 7

Кометчиков И.В. Клубные учреждения в повседневном досуге села Центрального Нечерноземья середины 1950-х – начала 1960-х гг. ... 20

Гуменюк А.А. Социальное обеспечение в СССР во второй половине 1950-х – первой половине 1980-х гг. (по материалам Нижнего Поволжья) ..... 30

### ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

Киселев А.А. «Плут» и «Республиканец»: становление политической карьеры Роберта Харли в 1690-е гг. .... 41

Зотова Е.В. Великобритания и германо-польские отношения 1929–1931 гг. .... 49

Рыбалко О.К. Вторая администрация Дж. Буша-мл. и американско-российские отношения ..... 59

### РЕГИОНОВЕДЕНИЕ

Петрова С.И. Обычай избегания у якутов: традиции и этнокультурные параллели ..... 66

Дроздова Ю.А. Локальный контекст «убывающего» региона: к вопросу о возможностях возрождения провинции (на примере Волгоградской области) ..... 71

Редькина О.Ю., Мордвинов С.В. Православное духовенство Нижней Волги и Дона в 1940–1953 гг. ... 81

### МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ И ПОЛИТОЛОГИЯ

Лотарев К.А. Стабилизирующие и консолидирующие ресурсы консерватизма в России. Часть первая ..... 91

Ионова А.О. Учение Конфуция как составляющая политического языка современного Китая ..... 100

### КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Галкова О.В., Когитина А.В. Рец. на кн.: Рыблова, М. А. Календарные праздники донских казаков [Текст] / М. А. Рыблова. – Волгоград : Издатель, 2014. – 168 с. : ил. .... 108

Соков И.А. Международный порядок или беспорядок: взгляд Генри Киссинджера на новый мир XXI века. Рец. на кн.: Kissinger, H. World Order: Reflections on the Character of Nations and the Course of History [Text] / H. Kissinger. – Allen Lane, 2014. – 432 p. .... 111

## CONTENTS

Kurilla I.I. Editor's Foreword ..... 5

### NATIONAL HISTORY

Suleymanov A.A. The Activity of Academy of Sciences in the Northeast of the USSR in 1930s – 1941 ..... 7

Kometchikov I.V. Recreation Centers in the Daily Leisure of the Population of Central Non-Black Earth Region Countryside, Mid 1950s – Early 1960s ..... 20

Gumenyuk A.A. Welfare and Social Security in the USSR in the Late 1950s – Early 1980s (on the Material of the Lower Volga Region) ..... 30

### WORLD HISTORY

Kiselev A.A. "Trickster" and "Republican": Robert Harley's Political Career in the 1690s ..... 41

Zotova E.V. Great Britain and German-Polish Relations, 1929-1931 ..... 49

Rybalco O.K. The Second Administration of George W. Bush and U.S.-Russia Relations ..... 59

### AREA STUDIES

Petrova S.I. An Ancient Yakut Tradition of Avoidance: Traditions and Ethno-Cultural Similarities ..... 66

Drozдова Yu.A. A Declining Region: Provincial Renaissance Revisited (Case of Volgograd Region) ..... 71

Redkina O.Yu., Mordvinov S.V. Orthodox Clergy of the Lower Volga and the Don in 1940-1953 ..... 81

### INTERNATIONAL RELATIONS AND POLITICAL SCIENCE

Lotarev K.A. Stabilizing and Consolidating Resources of Conservatism in Russia. Part I ..... 91

Ionova A.O. Confucius's Doctrine as a Part of Political Language of Modern China ..... 100

### REVIEWS AND BIBLIOGRAPHY

Galkova O.V., Kogitina A.V. Book Review: Ryblova, M. A. Calendar Holidays of Don Cossacks [Text] / M. A. Ryblova. – Volgograd : Izdatel Publ., 2014. – 168 p. : il. .... 108

Sokov I.A. The World Order or Disorder: Henry Kissinger's View on the New World of the 21<sup>st</sup> Century. Book Review: Kissinger, H. World Order: Reflections on the Character of Nations and the Course of History [Text] / H. Kissinger. – Allen Lane, 2014. – 432 p. .... 111